
 
 

Bestyrelsesmøde nr. 68 - 14. november 2022 

Deltagere:    

  Dorthe  23 20 91 87 Niels Jørgen  29 41 40 77   
  Karl Kristian  51 74 02 38 Kim  24 21 88 07 
  Leo  22 87 71 70 (ref.)  Lasse  40 62 29 19 

Afbud / fraværende:   Ove  24 89 12 30  Jørn  22 22 97 20  

 

1. Godkendelse af dagsorden   Aktion 

Kursiv tekst er fra tidligere mødereferater.  

Dagsordenen blev godkendt  

 

2. Godkendelse af sidste referat    

Sidste referat blev godkendt  

Der mangler referat fra generalforsamlingen. Leo laver.  

 

Leo 

3. Generelle punker    

Da Ove var sygemeldt, må præsentation og velkomst afvente til næste bestyrelses-
møde.  

Bestyrelsen konstituerede sig på følgende måde efter generalforsamlingen: 

 Leo Helmer formand  

 Karl Kristian Andersen næstformand 

 Dorthe Hyldahl kasserer  

 Niels Jørgen Andersen sekretær 

 Lasse Ebdrup driftsleder 

Vokslev deltager i Aalborg Kommunes markedsføringsforsøg sammen med 6 andre 
landsbyer. Henrik Svenningsen har valgt at forlade arbejdsgruppen pga. travlhed. Leo 
deltager som repræsentant for Huul Møllelaug. De 6 landsbyer kan efterfølgende sø-
ge kr. 50.000 hver til at markedsføre deres by.  

 

4. Drift og vedligeholdelse   

a. Tagrende over hovedindgang  
29. juni 2020. Der kommer rigtigt meget regnvand i hjørnet ved spildevandstanken. Vandet 
graver en rende foran indgangsdøren. Der var enighed om at lave en lille fordybning med 
piksten sat i beton, som regnvandet kan ledes bort i. - Etableres til forår 2020.  

Regnvandet pjasker ned på murværket, som suger vand. Derfor blev i stedet aftalt, at der 
skal etableres en tagrende magen til den på bygningens anden side. Denne tagrende skal 
dog nok være et nummer større. Kim er tovholder og starter opgaven op.  

10. sept. 2020. Kim har holdt igen pga. manglende økonomi, men går i gang nu. 

23. aug. 2021.  Kim er i gang, og lover at renden kommer op nu.  

10. febr. 2022. Kim er i gang, men ønskede at drøfte udførelsesmetoden med bestyrelsen. 
Bestyrelsen godkendte Kims forslag.   

16. marts 2022. Kim er gået i gang. Det blev aftalt at nedløb laves med loddede knæk i ste-
det for standardbøjninger. Dette udføres af blikkenslager.   

8. aug. 2022. Opgaven udvides til også at omfatte en stump tagrende på gavlbygningen. 
Vandet fra denne tagrende føres ned i tagrenden på hovedbygningen. Tagnedløb kobles på 
drænledningen, hvis det er muligt. Undersøges på arbejdseftermiddagen d. 22. august.  
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Kim og Ove har koblet interimistisk tagnedløb på drænledning i jorden. Kim får la-
vet tagrende på sidebygning og endelig nedløbsledning.  

b. Tilsanding af indtag til mølledam 
23. aug. 2021. Indløbet til mølledammen er igen ved at sande til. Leo beder om et møde 
med Klaus Frederiksen, Aalborg Kommune Vandmiljøafdeling. Kim og Karl Kr. vil gerne 
deltage, hvorfor mødet skal være efter kl. 13:00.   

5. okt. 2021. Leo har været i kontakt med Aalborg Kommunes Vandmiljøafdeling, og de 
skulle alligevel til at oprense åen pga. anlægsarbejderne ved Klæstrup Mølle. De ville gerne 
tage sandet ved os med. De efterspurgte aflæsningssteder, hvilket blev drøftet på mødet.   

Efter mødet: Leo har oplyst dem aflæsningssteder efterfølgende.   

18. nov. 2021. Der er tilsyneladende ingenting sket. Leo kontakter David Mikkelsen, Vand-
miljøafdelingen tlf. 25 20 21 64 igen.  

10. febr. 2022. Leo har kontaktet David Mikkelsen, Vandmiljøafdelingen tlf. 25 20 21 64, 
som forsikrede om, at der kommer til at ske noget, men ikke hvornår.  

21. marts 2022. Der ligger rigtig meget sand efterhånden. Leo rykker David Mikkelsen. 

Opgaven ligger nu ved Aalborg Kommunes Entreprenørafdeling, Per Torp. David får Per til 
at kontakte Leo.  

16. maj 2022. Der er renset op mellem broerne - men ikke foran indløbsristen. Det kan be-
tyde at hullet i stemmet lukkes, og der løber sand ind i ”mellem broerne” igen. Leo kontakter 
David for at høre om noget kan gøres. 

Efter mødet: David er klar over, at sandet foran risten ikke er blevet fjernet. Kommunen 
kommer igen, men David ved ikke hvornår. Sandet ”mellem broerne” har konsistens som 
kaffegrums, og er ikke til at få fat i med en gravemaskineskovl, hvorfor der stadigvæk ligger 
rigtig meget sand tilbage. Hvad kan der gøres?    

8. aug. 2022. Bestyrelsen mener godt grusset kan tages op med en kornskovl. Leo tager 
kontakt til David Mikkelsen igen.  

19. sept. 2022. Leo har talt med David Mikkelsen igen, som fortæller at sandet foran stem-
met (i Binderup Å) tages op sammen med grødopsamlingen, som er i gang. Oprensning 
mellem broerne skal kommunens entreprenørafdeling tage sig af. David beder igen Per 
Torp om at kontakte os.   

Leo tager atter kontakt til David Mikkelsen.  

c. Forsikring 
21. marts 2022. Leo har indhentet tilbud fra Topdanmark, som en udvidelse af vores nuvæ-
rende landbrugsforsikring. Arbejdsskade koster kr. 1.498 årligt. Erhvervsansvarsforsikring 
koster kr. 873 årligt.   

16. maj 2022. Dansk Mølleforening arbejder på en fælles forsikring, men er ikke særlig op-
timistiske. Vi gør ikke mere lige nu. Vi skal også først bruge forsikringerne, når møllekorpset 
skal i gang.  

Dansk Møllerforening har meddelt i mølleblad, at de stadigvæk arbejder på sagen.  

d. Bygningsvedligeholdelse 

 Murtavler på syd- og vestgavl er udbedret. Der kalkes til foråret 2023. 

 Udskiftning af elastiske fuger omkring vinduer i bindingsværk udskiftes til for-
året. Lasses bror klarer udskiftningen.  

 Lasse har lavet midlertidig lys. 

e. Diverse 

 Bord og bænke vaskes nu eller til foråret.  

f. Fredning af naturarealer omkring Vokslev Kalkgrav  
16. maj 2022. Vi er både positive og bekymrede. Vi deltager selvfølgelig i informationsmø-
det d. 13. juni 2020 kl. 19:00 i Vokseværket.  

8. aug. 2022. Dansk Naturfredningsforening var ikke populær på informationsmødet i Vok-
seværket d. 13. juni. Efterfølgende har der været afholdt internt lodsejermøde, hvor Dorthe 
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og Kim også deltog.  

Lodsejerne vil forsøge at få arrangeret et møde med de lokale politikker Evald Lange Rise 
(S), Sønderholm og Torben Froberg Poulsen (V), Nibe samt rådmand for By- og Land-
skabsforvaltningen Jan Nymark Thaysen (V) for at høre kommunens indstilling. Jens Aske-
have er tovholder.   

Aalborg Kommune har besluttet at gå inde i fredningssagen sammen med Dansk 
Naturfredningsforening.   

 
 
 
 
 
 
 
 

5. Restaurering af gangtøj mm.   

a. Fondsliste og fundraising 
Leo opdaterer fondsliste løbende, når nye fonde opdages eller udelukkes. 

Christoffer Palle har fremsendt revideret tilbud. Leo ajourfører budgettet.  

Vi har modtaget:  

 Kr. 20.000 til restaureringen fra Torben Vejs Fonden.  

 Kr. 32.500 til trætjæring af tagspån fra Spare- og Laanekassen ved Danske 
Bank i Nibe. (som er flyttet til Hasseris)  

 Kr. 250.000 til restaureringen fra Augustinus Fonden  

Vi har sendt ansøgning til  

 Sparekassen Danmark Himmerland (tidl. Jutlander Bank) kr. 250.000 

 Nykredits Fond kr. 200.000 

 Lemvigh-Müllers Fond kr. 150.000 

Leo har talt med landdistriktskonsulent Jane Tange omkring stade på vindmølle-
projekt i Nørrekær Enge. Formodentlig er projektet stadigvæk strandet i ministeriet 
pga. damflagermusene. Tilskud bliver først aktuelt, når vindmøller er i drift, hvorfor 
tidshorisont er al for lang. Ansøgningsmulighed droppes.   

b. Aalborg Kommunes Landdistriktspulje 

Huul Mølleområdet skal i ansøgning beskrives som et større eventområde, hvor 
møllebygningen og/eller møllelauget er det gennemgående element. Bestyrelsen 
forsøger at kontakte diverse foreninger:  

 Leo kontakter: Lystfiskerforening, Lokalhistorisk forening, Øster Hornum Skole, 
UCN, Børnehuset Solstrålen, Vokseværket, VIF og AOF. 

 Karl Kr. opgiver Landboskolen, men billedkunstner Frank Storgaard er positiv i 
forhold til at udstille et par gange årligt.  

 Dorthe har ikke snakket med Willy Kær endnu, men fotograf i Nibe er positiv.  

c. Landsbypuljen 
8. aug. 2022. Leo har søgt puljen om fornyelse af vejskilte, så der kommer til at stå Huul 
Mølle i stedet for Vokslev Kalkgrav + et ekstra skilt ved Skråvej. Vi har sikkert en afklaring til 
næste bestyrelsesmøde.   

Ansøgningen er imødekommet. Skilteudskiftningen sker sandsynligvis først i 2023. 
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6. Møllekorps  

a. Medlemmer 
Vi er stadigvæk 21 medlemmer 

b. Logobeklædning 
Beklædning kan afhentes hos Dorthe og Kim. Husk at se efter i nakken om tøjet er dame- 
eller herrestørrelse.  

Tøjhuset har ikke sendt lovede T-shirt og kasketter til salg i møllen. Jørn tager fat i Lars 
Larsen for at få rettet op på dette. Leo sender aftale til Jørn.   

 Intet nyt 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Huskepunkt 
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c. Orientering til møllekorps 

 Møllekorpset orienteres om generalforsamlingen. Regnskab og formandsbe-
retningen medsendes. 

 Opfordring til at afhente logobeklædning 

 Stade på fundraisingen 

 Kalkning som arbejdsdag 

 Udflugt til anden mølle (evt. Vodskov) sidst i april 2023  

 
 
Leo 

7. Naturstyrelsens grund  

a. Primitiv overnatning 
Lavvuer blev rejst d. 6. maj 2022  

 Lasse og Karl Kr. tager lavvuerne ned.  

 Leo orienterede om, at LAK har indgået aftale med Aalborg Kommune om, at 
affaldshåndtering i landdistriktet kommer under landsbypedelordningen, men 
at vi sikkert godt kan opsat permanente affaldscontainer på pladsen, som By 
og Land tømmer. Andre seværdigheder i landdistriktet har tilsvarende ordnin-
ger. Vi tager emnet op igen til foråret.   

 Indkøb af toiletpapir og duftjuletræer afventer forårets komme.  

b. Udstillingshus 

 Tilbud på kr. 115.000 excl. el-installationer er modtaget fra Kimbo.  
Vi anmoder om tilsvarende tilbud fra Thomas Pedersen også.   
Vi nedtager selv el-installationer, bagvæg og loft. Ligesom vi selv udtager de 
vinduer, som ikke skal bruges.  
Belysningssensor er i stykker.  

 Lasse og Leo flytter skrøbelige genstande i grejbanken op på Vokseværket. 

 

Lasse og  
Karl Kr. 
 
 

 
Huskepunkt 
 
Huskepunkt 
 
 
 
Karl Kr. 
 
 
 
 
Lasse og Leo  

8. Formidling  

a. Foldere  
Jørn har bestilt kasser til folderne hos et træsløjdhold i Tranum.  

b. Fotomappe 
Dorthe har rundsendt notat fra jurist vedr. indhentning af tilladelser fra folk, inden man læg-
ger deres billede op på fx FB-side. Almindelige situationsbilleder af foreningsaktiviteter kan 
som udgangspunkt frit lægges på hjemmesiden. Også selv om personer kan genkendes. 
Hvis billederne udstiller eller krænker en person, kræves der samtykkeerklæring.  

Vi skal huske at tage billeder med personer på.  

Bestyrelsen anmodes om at lægge billeder ind på Google fotoside: 

https://photos.app.goo.gl/yx2U6bJhe2dyADU36 

Dorthe lægger billeder fra generalforsamlingen ind.  

c. Hjemmeside og Facebook 
Leo ligger løbende bestyrelsesreferater op på hjemmesiden, men ellers ændres hjemme-
siden ikke.  

Siden sidst: 5 nye følgere på Facebook. Nu i alt 584.    

d. Fremvisninger 
Bislev Seniorklub d. 11. juni 2019 – ca. 45 personer (Kim) 
Rotary, Nibe og Rebild d. 18. juni 2019 – ca. 40 personer (Leo) 
Radikale Venstre, Aalborg d. 2. september 2019 – 7 personer (Leo)  
Aktivitetscentret Kastanjegården, Frejlev d. 18. september 2019 – 25 personer (Leo)  
Ingeniørforeningen, Aalborg d. 19. september 2019 – 35 personer (Kim)  
Seniorklub 93 d. 2. juni 2020 – 15 personer (Leo)   
Himmerland Nimbusklub 13. september 2020 – 15 personer (Leo) 

 
 
Jørn 

 

 
 
 
Huskepunkt 

 

 
Dorthe 
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Naturvejledere – Vandstærsarrangement 19. februar 2022 – ca. 40 personer (Leo) 
Lokalhistorisk Forening Ellidshøj, Svenstrup og Godthåb 9. juni 2022 – 12 personer (Leo) 
Øster Hornum Skole. 4 klasse - 15. juni 2022 – 22 personer (Leo) 
Blå Kors Genbrug – 7. august 2022 – 36 personer. (Leo) 
Familiearrangement Jørn Aabye, Nibe – 20. august – 20 personer (Leo) 

Lokalhistorisk forening Frejlev, Nørholm og Sønderholm – 7. juni kl. 19:00 
Høreforeningen Aalborg og Brønderslev – 10. maj kl. 13:30 

 
 
 
 
 
 

9. Økonomi  

a. Kassebeholdning 
Kassebeholdningen på mødetidspunkt var kr. 118.349,35 

Fundrasing:  kr. 20.000 
Trætjæring af tag: kr. 34.500 
Til fri disposition:  kr. 63.849 

Himmerland Forsikring ansøges på restbeløb til tjæring af tag. 

Dorthe opretter selvstændig konto til restaureringsarbejderne og overfører kr. 
20.000 dertil.  

b. Forestående driftsudgifter 
Lasse afleverede bilag på udgifter til midlertidig lys. Har også købt elastisk fuge-
masse.   

c. Skift fra NemID til MitID 
Dorthe sørger for at få skiftet 

 

 

 

 

Leo 

Dorthe 

 
  
Lasse 
 
 

Dorthe 

10. Medlemsforhold  

a. Medlemstal  
År 2021 blev afsluttet med 130 medlemmer.  

Medlemstallet er på 119.  

b. Kontingent 

Karl Kr. har gennemgået medlemsliste, og kontakter selv dem, han synes er rele-
vante.  

16. maj 2022. Hvordan får vi fat i tilflytterne i Vokslev?  

8. aug. 2022. Anmodning om nye medlemmer lægges op på Facebook-side ’Os fra Voks-
lev’.  

19. sept. 2022. Leo fisker efter nye medlemmer på FB-siden.  

Fiskeriet afventer til det nye år.  

c. Generalforsamling evaluering 
Afholdelse i møllebygningen var ganske fin, men ovnene støjede meget.  
Fremtidige generalforsamlinger i møllebygningen bør holdes i oktober mdr. 
Fremmødet var ok, og skyldes sikkert at Christoffer Palle deltog.  
  

 

 

 
 
 
Karl Kr. 

 
 
 

 

Leo 

 

 
 

 

11. Persondataforordningen   

Persondata gennemgås hvert år juni-juli måned.  Huskepunkt 

12. Dansk Mølleforening   

a. Dansk Mølledag 
Altid 3. søndag i juni mdr.  

8. aug. 2022. Leo har købt Vokslev Vin til Søren, men har endnu ikke fået dem afleveret.  

Gentagelse 

 
 
 
 
Leo 
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13. Vandindvindingstilladelse  

Vores vandindvindingstilladelse gælder til d. 3. august 2033.   

Vandindvindingen må ske i forbindelse med demonstrationsdrift af vandmøllen højst 25 
gange om året og varigheden må højst være af 5 min. drift.  

Vandindtaget ved demonstrationsdrift må højst være 44 l/s og 10 l/s ved øvrig drift.  

Den indvundne vandmængde skal måles og registreres i en driftsjournal som min. skal in-
deholde oplysninger om aktuelt indtaget vandmængde pr. måned – antallet af demonstrati-
oner og antal minutter stemmet har været åbent.  

Oplysninger om den indvundne vandmængde i hvert kalenderår skal hvert år indberettes til 
Aalborg Kommune senest d. 1. februar det efterfølgende år. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Huskepunkt 
 

14. Parkeringsplads  

Formidling Møllerne langs Binderup Å Lise Andersen 

Ansøge landdistriktspuljen om mobilt højtaleranlæg.  

Gasovne Lasse????  

 

 

Lasse 

15. Eventuelt   

Intet   

16. Næste møde   

De næste to bestyrelsesmøder:  

30. januar kl. 19:00 – Niels Jørgen sørger for kage 

20. marts kl. 19:00 

 
 

 

 
 

 
 


